
 
 

Skolebestyrelsen 2016/17 

 

MØDEREFERAT 27 
 

Skolebestyrelsesmøde (27) 

Onsdag d. 8. februar 2017 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                        Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:  
 
Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæster:  
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10  –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – 
ons 8/2 – tors 9/3 - man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 
 

Punkt 167: Godkendelse af referat                                                                                5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat underskrevet og godkendt 

Bilag: : Mødereferat (26) af 10.januar, har været rundsendt til gennemsyn, efterfølgende lagt på 
Skoleporten og er også vedhæftet. 
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Punkt 168: Elevrådet                                        10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Elevrådsreferat gennemgået  - punkter som mobiltelefoni(se senere i ref.) kommende 
aktiviteter hvor elevråd deltager – bl.a. arbejde med handleplan mobning, breaktimeautomaten 
og kommende skolefester (ml-trin/udsk.)    

Det er tanken, at elevrepræsentanter- når det er muligt- medbringer elevrådsreferat til SB-møder 

Bilag:  

 

Punkt 169: Orientering fra ledelsen                                                                       5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Bl.a. nyansættelse afd. Veflinge– status / 3 i 1-måling / FIFA11 / Skolevalg 

Beslutning: Orientering om Julie Ladefoged-nyansat lærer pr. 1. august på afd. Vef./ Sven Kruse 
fortsætter indtil da/  3i1 –måling veloverstået = 
trivsel+sundhed+arbejdspladsvurdering/skolevalg/FIFA11 – bevægelsesprojekt i 5.a/b. 

Bilag: 

 

Punkt 170: Kvalitetsrapport for det nordfynske skolevæsen 2015/2016                                    15 min.           

Beslutningstema: Kvalitetsrapport  

Indstilling: Kvalitetsrapporten er nu sendt til høring i skolebestyrelserne 

Sagsfremstilling: Kvalitetsrapporten er det værktøj vi skal bruge til at skabe lokal dialog og 
kvalitetsudvikling for folkeskolen på Nordfyn. 

Børne- og Ungeudvalget vil gerne høre nærmere om hvilke mål og indsatser vi er lykkedes særligt 
godt med, og hvilke mål og indsatser vi fremover ønsker at fokusere på. 

Allan, Anders og Kim deltog fredag i et dialogmøde med forvaltningen omkring Kvalitetsrapporten.  

Beslutning: KJ Kim Funk Johannessen giver ledelsens indtryk fra kv-rapporten og taler om 
områder hvor Havrehedskolen kan forbedre sig. Bl.a. hvordan piger i afgangsprøverne scorer 
markant højere end drengene. Ledelsens fokus er Havrehedskolen. 
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SB – helt overordnet er der er opstillet en række kvalitetsmål. Kvalitetsrapporten for Nordfyns 
Kommune afslører at for mange af de opstillede faglige kvalitetsmål er målet ikke nået – hverken 
på kommune-niveau eller på skoleniveau. Men vigtigst af alt – der er ikke sikker fremgang i 
forhold til de opstillede kvalitetsmål. Det giver anledning til bekymring og bør og skal give 
anledning til refleksion - på alle niveauer.  

I forhold til Havrehedskolen er det faglige niveau på Havrehedskolen fortsat højt, hvilket 
skolebestyrelsen naturligvis værdsætter.  På Havrehedskolen ønsker skolebestyrelsen en 
synliggørelse af, hvorledes der er arbejdes med Trivsel. Trivsel er forudsætningen for læring – 
hvorfor opmærksomheden på trivsel er vigtig.  

Beslutning: Vi laver et træk fra kvalitetsrapport. Det skal synliggøres hvordan der konkret 
arbejdes med Trivsel i hverdagen. Vi skal blive bedre til at vise/fortælle vores forældre – hvordan 
der arbejdes med Trivsel i hverdagen.  

SB-PSH Pia Skov Hansen, Bestyrelsesformand: Overordnet er de faglige kvalitetsmål ikke nået. Vi 
bliver nødt til i vores høringssvar- at kommentere på de kommunale resultater og mål-opfyldelser.  

SB-MK Mads Kyed: Vi er en overskudsskole- vi bør måske satse ex. mere på Innovation – vi skal 
turde eksperimentere. 

Ovenstående indarbejdes i skolebestyrelsens høringssvar. 

Bilag:  

 

 

 

 

Punkt 171: Økonomi - Budget 2017                          25 min.           

Beslutningstema: Økonomi 

Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - status på den økonomiske situation. Drøftelse af den 
overordnede situation og prioriteringer for 2017 for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Budget gennemgået og godkendt. Elevernes skolemøbler er nedslidte, hvorfor 
udskiftning af dette bør prioriteres indenfor skolens budget.  Derfor afsættes 100.000,- på 
budgettet til køb af møbler til klasseværelser.  

Bilag:  

 

 



 
 

Skolebestyrelsen 2016/17 

Punkt 172: Skolehjemsamarbejde – herunder elevplaner                  20 min.           

Beslutningstema: Skolehjemsamarbejde herunder Elevplaner 

Indstilling: Status i forhold til skolehjem-samarbejde. Drøftelse af hvorledes elevplanerne 
fremadrettet skal se ud på Havrehedskolen. Se link fra undervisningsministeriet 
https://www.uvm.dk/Uddannelser/Folkeskolen/Elevplaner-nationale-test-og-
trivselsmaaling/Elevplaner samt vedhæftede bilag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Hvordan kan vi kvalificere skole-hjem-samarbejdet? SB ønsker afklaring ift. hvordan 
skole-hjem-samarbejdet kommer til at foregå i Læringsplatformen.  

1) Fra undervisningsministeriets side er der krav om, at elevplaner har fokus på mål, status 
og målopfyldelse i forhold til den enkelte elev. De nuværende elevplaner lever langt fra op 
til disse krav og skolebestyrelsen har en forventning om, at dette indarbejdes i 
læringsplatformen, således at forældrene har mulighed for at følge elevens udvikling. 
Såfremt det ikke er tilfældet må der udarbejdes alternative løsninger i forhold til hvordan 
der tages hånd om indsatsen ift. det enkelte barn. 

Skolens ledelse ved ikke nok Læringsplatformen – der er behov for at have det i hånden, 
inden vi kan udtale os kvalificeret omkring det. Læringsplatformen MEEBOOK startes op 
august 2017. 

2) Der udtrykkes behov for kvalificering af skole-hjem-samtalerne på Havrehedskolen – 
måske med fokus på trivsel. 

Vi tager punktet op senere i dette skoleår  

Bilag:  

 

Punkt 173: Sygefravær og vikarforbrug på Havrehedskolen                15  min.           

Beslutningstema: Vikarforbruget-/sygefraværssituationen 

Indstilling: Drøftelse vedrørende vikar-statistik. Skolebestyrelsen får indsigt i sygefraværet og status 
på vikarforbruget ved hjælp af tal opgjort pr. klasse pr. måned med henblik på sammenligning med 
tal fra 2015/2016. At vi ser på statistik og økonomi når det gælder personalefraværet på 
Havrehedskolen.  

Sagsfremstilling: Formål at sikre at vikarforbruget i de enkelte klasser er for nedadgående.  

Beslutning: De udleverede vikartal er desværre ikke sammenlignelige med tal fra sidste år. Men 
skolebestyrelsen kan konstatere at sygefraværet overordnet er for nedadgående. Antallet af 
vikartimer til dækning af bl.a. kompetenceudvikling/uddannelse, møder og 6 ferieuge er ikke 
opgjort, da det vil være for tidskrævende at lave en sådan opgørelse. Skolebestyrelsen tager 
dette til efterretning. 

https://www.uvm.dk/Uddannelser/Folkeskolen/Elevplaner-nationale-test-og-trivselsmaaling/Elevplaner
https://www.uvm.dk/Uddannelser/Folkeskolen/Elevplaner-nationale-test-og-trivselsmaaling/Elevplaner
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Bilag:  

 
Punkt 174 : Mobiltelefoner på Havrehedskolen                                         15 min.           

Beslutningstema: Principper 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet input fra sidste SB-møde, hvor elevrådet har også drøftet 
udfordringen på næste elevrådsmøde.  

Sagsfremstilling: 

Beslutning: Elevrådet har talt om at mobilbrug- de mener, at det også er et tillidsspørgsmål – 
mobiltelefoner er privatliv- den løsning skolen har nu, hvor mobilen sættes på hylden i timerne 
fungerer fint for alle parter.  
KJ: Eleverne viser stor ansvarlighed i overholdelse af principper og respekterer generelt 
omgangen med mobiltelefoner.  
Principperne blev drøftet- er de opdaterede? Flere eksempler på det modsatte. 
SB: Mobiltelefoner i Indskolingen – udviklingen har gjort, at hverdagen nu er en anden, end da 
principperne blev skrevet. Indskolingen og de andre afdelinger/KLUB-SFO bør drøfte deres 
holdning – og afgive svar til SB. 
SB-Mads: Vi bøjer os meget for denne udvikling. Vi bør revurdere løbene- kigge på bl.a. Klub- 
brugen af mobil/computer i Klubben. Jeg er ikke tilhænger af den dagsorden de digitale tilgange 
sætter ift. lærings/trivsels-arbejdet. 
 
Behov for et nærmere kig på principperne, der på væsentlige områder er ”forældede” 
Afdelinger udtaler sig- derefter tages punktet i SB igen. 
 
Bilag: Vedhæftet ”Principper for mobilbrug”-  

 

 

Punkt 175: Skolebestyrelseskursus                                         5 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelseskursus 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen drøftede på forrige SB-møde muligheden for et internt kursus. 
Muligheder er siden blevet undersøgt/beslutning tages på dette møde.  
Pia har kontaktet UCL, Kim har haft kontakt til forvaltning for afklaring. 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen fremlagde erfaringer fra tidligere kurser, 
hvor hele skolebestyrelsen har været afsted. Hvilket der var meget kvalitet i. SB drøftede behov og 
ønsker ift. denne skolebestyrelse.  

Beslutning: Punktet blev ikke nået – udsættes til næste møde 

Bilag:  
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Punkt 176  : Eventuelt                        5 min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 

 


